

កម្មវិធីស្ត្រីក្នុងក្តីសង្ឃឹម

មេរៀនជីវិត: ការលក់ដូរកូន

មេរៀនព្រលឹងវិញ្ញាណ: ម្តាយដែលស្រឡាញ់កូន ហើយព្រះទ្រង់ក៏ស្រលាញ់អ្នក

សេចក្តីផ្តើម

បូជា: ចាស កម្មវិធីស្ត្រីក្នុងក្តីសង្ឃឹម សូមស្វាគមន៍ និងសូមជំរាបសូរដល់ប្រិយមិត្តអ្នកស្តាប់ ទាំងអស់។ នៅសប្តាហ៍នេះ នៅតែបានជួបជាមួយខ្ញុំ បូជា

ណារី: ចាស ហើយនាងខ្ញុំ ណារី។ តើបងប្អូនសុខសប្បាយអត់? ចាស ហើយនៅថ្ងៃនេះ ពី កម្មវិធីរបស់យើងក៏បានពាំនាំនូវមេរៀនមួយ ដើម្បីចែកជូនដល់បងប្អូន គឺមេរៀនដែលនិយាយ ពី ការលក់ដូរកូន ហើយនេះជារឿងពិតដែលកើតមាននៅក្នុងស្រុកយើងតែម្តង។

បូជា: ចាស ពិតមែនហើយ បងប្អូនស្ត្រី អ្វីដែលណារីនិយាយ គឺជាការពិត។ នៅថ្ងៃនេះយើង នឹងពិភ្សាគ្នាពីការជួញដូរកូន ឬ ការលក់ដូរកូនបង្កើតរបស់ខ្លួន ដោយសារតែជីវភាពក្នុង គ្រួសារក្រីក្រពេក។ តើនៅក្នុងជីវិតរបស់អ្នក ដែលធ្លាប់ជួបប្រទះនូវរឿងបែបនេះដែរឬទេ ឬ មួយអ្នកជិតខាងរបស់អ្នក ដែលបានប្រព្រឹត្តការទាំងអស់នេះ?

ណារី: ចាស ចឹង សូមកុំអស់សង្ឃឹម ហើយកុំទាន់អាលទៅណារី សូមចូលរួមជាមួយ យើងខ្ញុំ ទាំងពីរនាក់សិន ព្រោះកម្មវិធីថ្ងៃនេះ គឺសំរាប់អ្នកហើយ ដូច្នេះសូមចូលរួមជាមួយយើង នៅ ក្នុងមេរៀនជីវិតដូចតទៅ

.....ភ្លេង

មេរៀនជីវិត: ការលក់ដូរកូន

បូជា: ចាស បងប្អូនស្រី នៅពេលដែលនិយាយពីបញ្ហាការលក់ដូរកូនដូច្នេះ ធ្វើអោយខ្ញុំនឹក ចាំពីក្រុមគ្រួសារមួយ ដែលក្រុមគ្រួសារនោះមានការពិបាកមែនទែន ពួកគាត់រកអ្វីញ៉ាំស្ទើរតែ គ្មាន។ ថ្ងៃមួយនៅក្នុងគ្រួសារនោះ មានលុយត្រឹមតែ១៥០០រៀន តែប៉ុណ្ណោះ ហើយអ្នកមីង ម្នាក់នោះមានកូនដល់ទៅ៧-៨នាក់ឯណោះ។ អ្នកមីងមានការពិបាកចិត្តមែនទែន ហើយមិន ដឹងដោះស្រាយយ៉ាងណាទេ ។ ថ្ងៃនោះអ្នកមីងបានអោយលុយ១៥០០រៀន ទៅកូនស្រីគាត់ ម្នាក់ ដើម្បីទៅផ្សារ ចាត់ចែងទិញម្ហូបយកមកញ៉ាំ។ កូនស្រីគាត់ បានទិញកូនត្រីបន្តិចទៅ ហើយទិញត្រកូនបន្តិចទៅ ព្រោះនៅផ្ទះក៏មានប្រហុក ឬម្ហូរខ្លះហើយ។ អ្នកមីងក៏ប្រមែប្រមូល គ្រឿងផ្សំ ដើម្បីចម្អិនអាហារមួយពេលសំរាប់បរិភោគទាំងអស់គ្នា។

ណារី: នៅពេលនោះអ្នកមីងបានចេញមុនទទួលខុសត្រូវ រ៉ាប់រងលើគ្រួសារទាំងមូល គឺខ្វះអី មានអីលើគាត់ទាំងអស់ រីឯប្តីគាត់មិនសូវដឹងលឿងទាំងអស់នោះប៉ុន្មានទេ។ ពេលខ្លះអ្នកមីង

បានខ្ចីលុយគេ យកមកទិញម្ហូបអាហារ ហើយនៅពេលដែលគាត់បានលុយបន្តិចបន្តួចមក គាត់យកទៅសងគេវិញហើយ។ អ្នកមីងមានការពិបាកណាស់ក្នុងស្ថានភាពដែលបានជំរាប ជូនបង ប្អូនខាងលើ។ ពេលខ្លះគាត់មានការអស់សង្ឃឹមក្នុងជីវិតមែនទែន។

បូផា: ចាស បងបូផា ក៏ដូចជាបងប្អូនស្រី ម្តាយណាក៏ដូចជាម្តាយណាដែរ មែនទេ? ប្រហែល ជាពួកគាត់មានការលំបាក និងខ្វល់ខ្វាយច្រើនក្នុងការចិញ្ចឹមបីបាច់ថែរក្សាកូនៗ ទំរាំតែកូនៗ បានធំពេញវ័យ គឺត្រូវចំណាយពេលអស់យ៉ាងយូរ។ អ្នកមីងនោះមានការតស៊ូ និងដោះស្រាយ រួចរហូតមក។ ទោះបីជាគាត់មានកូនច្រើនយ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏គាត់នៅតែបីបាច់ថែរក្សាកូនៗ ដោយអោយកូនៗបានរៀនសូត្រចេះដឹងស្ទើរគ្រប់ៗគ្នា។ ចាស ហើយនេះគឺជាមោទនភាព មួយយ៉ាងអស្ចារ្យរបស់អ្នកមីង។

ណារី: ចាស បងប្អូនស្រី ខ្ញុំមិនដឹងថា បងប្អូនវិញយ៉ាងម៉េចទេ នៅពេលដែលអ្នកជួបនូវបញ្ហា នៅក្នុងគ្រួសារ ហើយខ្ញុំក៏មិនដឹងដែរថា តើអ្នកដោះស្រាយយ៉ាងណាដែរ។ តែខ្ញុំមានសំនួរខ្លះៗ ចង់សួរទៅកាន់បងប្អូនថា នៅពេលដែលអ្នកទាល់ក្របំផុត តើអ្នកមានចិត្តចង់ដើរសុំទានគេ ដែរអត់? ឬ តើអ្នកមានចិត្តចង់អោយកូនអ្នកដែលមិនទាន់គ្រប់អាយុទៅធ្វើការ ដើម្បីរកលុយ យកទៅអោយអ្នកដែរអត់? ហើយតើអ្នកមានដែលឃើញញាតិមិត្តជិតខាងអ្នក គេធ្វើបែបនេះ អត់?

បូជា: ចាស បងប្អូនស្រី បើសិនជាបងប្អូនជាអ្នកដែលមានបទពិសោធន៍បែបនេះ ហើយអ្នកក៏កំពុងតែស្តាប់យើងដែរនោះ ខ្ញុំចង់លើកទឹកចិត្តអ្នកថា មិនមែនមានតែអ្នកទេ ដែលធ្វើបែបនេះ គឺមានបងប្អូនស្រីខ្មែរផ្សេងទៀត ក៏បានធ្វើការបែបនេះដែរ ព្រោះអីបងបានមើលក្នុងកាសែត Cambodia daily ដែលចុះផ្សាយពីបញ្ហាប្រជាជនខ្មែរក្រីក្រ ដែលពួកគាត់បានបន្តលក់កូនរបស់ខ្លួន។ មានស្រីម្នាក់ បាននិយាយថា ដំបូងគាត់គិតថា គាត់ត្រូវតែលក់កូននេះ ព្រោះអីគាត់ធ្លាក់ខ្លួនឈឺ គ្មានទឹកដោះដើម្បីបំបៅទេ ហើយក៏គ្មានលុយទិញទឹកដោះគោអោយកូនថែមទៀតផង។ ពេលនោះ កូនតូចនោះស្តុម មើលឃើញតែឆ្អឹង ពិបាកមើលមែនទែន ហើយទំងន់របស់កូននោះប្រហែលជា មួយគីឡូក្រាមប៉ុណ្ណោះ។ ប៉ុន្តែឥឡូវគាត់មានអារម្មណ៍ល្អឡើងវិញ ហើយ ហើយគាត់លែងចង់លក់កូនទៀតដែរ ព្រោះគាត់គិតថា ការខ្វះខាតនៅក្នុងគ្រួសារ មិនមែនយកកូនទៅលក់ជាដំណោះស្រាយនោះទេ។

ណារី: ចាស ពិតមែនហើយបងបូជា ខ្ញុំក៏គាំទ្រដែរ។ ភាពក្រីក្រ ការខ្វះខាត និងបញ្ហាផ្សេងៗ ជាច្រើនដែលកើតមានលើប្រជាជនខ្មែរគឺមានច្រើនណាស់ ប៉ុន្តែយើងមិនត្រូវយកកូនទៅលក់ដោយគិតថា លក់កូនយកលុយ អាចដោះទាល់បាននោះទេ។ ចាស បងប្អូនស្រី ខ្ញុំមិនមែនបន្ទោសបងប្អូននោះទេ ប្រហែលជាបងប្អូនគ្មានអ្នកជួយដោះស្រាយ ឬ គ្មានអ្នកជួយផ្តល់គំនិតដូច្នោះអ្វីដែលអ្នកគិតឃើញភ្លាមៗ រួចក៏ធ្វើតែម្តង។ ប៉ុន្តែ កូនរបស់យើង ពិតជាសំខាន់ណាស់ ព្រោះគេជាសាច់ឈាមបង្កើតរបស់យើង ហើយពេលដែលយើងខំពរពោះ និងបង្កើតគេមក

មិនមែនជាការងាយស្រួលទេ គឺពិបាកមែនទែន ដូច្នោះយើងមិនគួរលក់កូនឡើយ តែយើងគួរ
តែស្រឡាញ់ ថ្នាក់ថ្នម និងចិញ្ចឹមវិញ។

បូផា: ចាស បងប្អូនស្រី ត្រង់កន្លែងនេះ ខ្ញុំក៏មានរឿងមួយទៀតចង់ជំរាបជូនបងប្អូនស្រីដែរ។
មានបងស្រីម្នាក់ គាត់បាននិយាយថា នៅក្នុងកំឡុងពេលដែលគាត់ និងគ្រួសារនៅក្នុងសម័យ
ប៉ុលពត មានការពិបាក អត់ឃ្លានស្ទើរដាច់ពោះស្លាប់ម្តងៗទៅហើយ ហើយនៅពេលដែល
មាននរណាគេម្នាក់ស្លាប់ គាត់ហាក់បីដូចជាស្លូតទឹកភ្នែកអស់ រកយំមិនចេញសោះ ព្រោះភាព
ជួរចត់នោះ ក្លាយជាបទពិសោធន៍ទៅហើយ។ តែនៅពេលបច្ចុប្បន្ននេះវិញ នៅពេលដែល
គាត់លឺថា ម្តាយខ្លះដាច់ចិត្តលក់កូនដោយសារ ក្រីក្រ គាត់គឺស្រង់ទឹកភ្នែកដោយមិនដឹងខ្លួន។

ណារី: ចាស បងប្អូនស្រី ពាក្យសំដីនេះលើកទឹកចិត្តយើងទាំងអស់គ្នាខ្លាំងណាស់ ព្រោះយើង
មើលឃើញថា នៅក្នុងសម័យនេះ យើងមានសេរីភាពក្នុងការដាំដុះ ធ្វើស្រែចំការ ឬអាច
ចេញទៅប្រកបមុខរបរត្រឹមត្រូវបាន បើយើងមានគំនិតរកស៊ី មែនទេបង? ម្យ៉ាងវិញទៀត អ្នក
នឹងមិនស្លាប់ទេ ទោះបីអ្នកទូលត្រកូនមួយកញ្ចប់ក៏អ្នកអាចចិញ្ចឹមកូនរបស់អ្នករស់បានដែរ។
ខ្ញុំក៏ធ្លាប់ជួបប្រទះនឹងជីវភាពលំបាកដែរ តែខ្ញុំ និងប្អូនស្រីខ្ញុំនៅតែមានជីវិតរស់នៅបានដោយ
សារតែភាពអត់ធ្មត់របស់ម្តាយខ្ញុំ ដែលគាត់ខំប្រឹងតស៊ូ ទោះបីរកបានមួយកាក់មួយសេន ក៏
គាត់ប្រឹងដើម្បីរស់ដែរ។ ឥឡូវម្តាយខ្ញុំមិនអស់សង្ឃឹមទេ ហើយមានមោទនភាពទៀតផង
ព្រោះខ្ញុំ និងប្អូនស្រីខ្ញុំ មានលទ្ធភាពក្នុងការរកការងារធ្វើបាន។

បូផា: ចាស អរគុណណារី ដែលបានប្រាប់បង ក៏ដូចជាបងប្អូនស្រីពីជីវិតរបស់ក្រុមគ្រួសារ របស់អូន។ ចាស បងប្អូនស្រី ហើយពាក្យសំដីរបស់បងស្រីខាងលើ ដែលគាត់បាននិយាយ ប្រាប់យើង ពីទឹកភ្នែករបស់គាត់ដែលស្រក់មិនដឹងខ្លួន នៅពេលដែលគាត់លឺថា មានម្តាយខ្លះ ដាច់ចិត្តលក់កូន ដោយសារតែភាពខ្វះខាត។ បងប្អូនស្រី មិនថាគាត់ ឬ ខ្ញុំទេ នៅពេលដែល លឺដូច្នោះ ធ្វើអោយអារម្មណ៍របស់ខ្ញុំគឺអាណិតដល់ក្មេងដែលមិនទាន់ដឹងក្តី ដែលពេលខ្លះគេ កើតមក គេសង្ឃឹមថា ពេលធំឡើងនឹងមានឪពុកម្តាយរស់នៅជុំគ្នាយ៉ាងសប្បាយរីករាយ និង បានទទួលភាពកក់ក្តៅពីក្រុមគ្រួសារផង។

ណារី: ចាស បងប្អូនស្រី កុំអោយបំណងកូនៗរបស់អ្នកអស់សង្ឃឹមអោយសោះ។ សូមអ្នក ងើបឈរឡើង គិតសារជាថ្មីថា ព្រះមិនដែលបោះបង់ចោលអ្នកឡើយ គ្រប់ពេលវេលា គ្រប់ វិនាទី ទ្រង់តែងតែទតមើលអ្នក ហើយទ្រង់ចង់អោយអ្នកស្រែកហៅទ្រង់ថា " ព្រះបិតាអើយ ជួយកូនផង កូនត្រូវការព្រះអង្គណាស់" ។ បើសិនជាអ្នកមិនដឹងថា តើព្រះណាមួយ ដែលអាច ជួយអ្នកបាន តើព្រះណាមួយដែលកំពុងទតមើលអ្នក ហើយរង់ចាំលើកអ្នកឡើង និងជូតទឹក ភ្នែកអោយអ្នកនោះ សូមធ្វើតាមខ្ញុំឥឡូវ ដោយបិទភ្នែក ហើយអធិស្ឋានជាមួយខ្ញុំ " ព្រះបិតា ដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌អើយ កូនអរព្រះគុណទ្រង់ ដែលទ្រង់បានចាត់ព្រះរាជបុត្រាទ្រង់តែ មួយ មកសុគតលើឈើឆ្កាងជំនួសបាបកូន ពេលនេះកូនមានទុក្ខលំបាក ហើយកូនត្រូវការ ព្រះអង្គ សូមយាងគង់ក្នុងជីវិតកូនផង។ សូមជូតទឹកភ្នែករបស់កូនដែលហូរមករៀងរាល់ថ្ងៃ

កូន សូមពឹងជ្រកក្នុងទ្រង់តែមួយគត់ កូនអរគុណទ្រង់ កូនសូមថ្វាយបងប្អូនរបស់កូនក្នុងព្រះ
នាម ព្រះអម្ចាស់ ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ អាមែន។

បូផា: ចាស បងប្អូនស្រី ព្រះមួយអង្គនោះ គឺជាព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ។ ទ្រង់ជាព្រះរាជបុត្រានៃព្រះ
ដ៏ខ្ពស់បំផុត។ ទ្រង់បានយាងមកពីនគរស្ថានសួគ៌មកយកនិស្ស័យជាមនុស្ស ក្រោយមកទ្រង់ក៏
សុគតនៅលើឈើឆ្កាង ដើម្បីចេញថ្លៃសង់អំពើបាបរបស់យើងរាល់គ្នា។ អ្នកនឹងមិនអស់
សង្ឃឹមទេ នៅពេលដែលអ្នកភ្ញាក់នូវសេចក្តីជំនឿ ដែលជឿទៅលើអង្គទ្រង់។

ណារី: អរគុណទៅដល់បងប្អូនស្រី ក៏ដូចជាប្រិយមិត្តអ្នកស្តាប់ទាំងអស់ ហើយពិតម្នីផង
យើងក៏សង្ឃឹមថា អ្នកដែលបានលឺពីមេរៀននេះហើយ ពួកគាត់រឹតតែស្រឡាញ់កូនៗរបស់គាត់
ហើយខំប្រឹងប្រែងតស៊ូ ដើម្បីអនាគតកូនៗរបស់ពួកគាត់។ ម្យ៉ាងវិញទៀត យើងខ្ញុំសង្ឃឹមជឿ
ជាក់ថា បងប្អូនឈប់គិតខ្លី ដោយចង់យកកូនទៅលក់ទៀត ហើយសង្ឃឹមថា បងប្អូនសំរេច
ចិត្តដើរតាមព្រះអង្គ ថ្វាយរាល់ទុក្ខលំបាកទៅព្រះអង្គ។ សូមព្រះប្រទានពរដល់បងប្អូនដែល
បានចំណាយពេលស្តាប់រហូតមកដល់ពេលនេះ ហើយមុននឹងចូលដល់មេរៀនខាងឯព្រលឹង
វិញ្ញាណ សូមបានសណ្តាប់ជាមួយបទចម្រៀងមួយបទសិន ចាស សូមអញ្ជើញ.....

.....ចម្រៀង

មេរៀនព្រលឹងវិញ្ញាណ: ម្តាយដែលស្រឡាញ់កូន ព្រះទ្រង់ក៏ស្រលាញ់អ្នក

ណារី: ចាស នាងខ្ញុំសូមជំរាបសួររបងប្អូនម្តងទៀត។ ចាស យ៉ាងម៉េចដែរមេរៀនជីវិត និងបទចម្រៀងមិញនេះ? ខ្ញុំសង្ឃឹមថា មេរៀន និងចម្រៀង អាចជួយលើកទឹកចិត្តដល់បងប្អូនបានច្រើន។ ចាស ឥឡូវសូមបង្វែរអារម្មណ៍មកក្នុងមេរៀនព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់យើងវិញម្តង។ ថ្ងៃនេះ ពីកម្មវិធីយើងក៏នឹងនិយាយពី ព្រះទ្រង់ស្រលាញ់អ្នក ទ្រង់យកចិត្តទុកដាក់ការពារអ្នក។

បូផា: ចាស អូន ពេលអូននិយាយដល់ត្រង់នេះ បងនឹកចាំពីរឿងមួយ ដែលនិយាយពី ស្រ្តីពីរនាក់ បានឈ្លោះប្រកែកគ្នាអំពីរឿងកូន។ ស្រ្តីទីមួយ និយាយទៅកាន់ស្រ្តីទីពីរថា ហេតុអ្វីវីកូនរបស់ខ្ញុំចឹង កូនខ្ញុំនៅតូចមិនដឹងអីទេ។ ស្រ្តីទីពីរតបវិញថា ខ្ញុំវីដោយសារមិនមែនកូនខ្ញុំ ហើយខ្ញុំប្រើធ្វើអ្វីមិនបានសោះ។ ស្រ្តីទីមួយដែលជាម្តាយ គាត់ខឹងខ្លាំងណាស់ នៅពេលដែលស្រ្តីទីពីរនិយាយដូច្នោះ ព្រោះអីកន្លងមកគាត់ស្រលាញ់ ថ្នាក់ថ្នម និងការពារថែរក្សាកូនរបស់គាត់សូម្បីតែស្រមោចមួយវារលើក៏មិនដែរផង។

ណារី: ចាស បងប្អូនស្រ្តី រឿងនេះ ខ្ញុំគ្រាន់តែចង់លើកចំនុចដែលនិយាយពីទឹកចិត្តម្តាយដែលស្រឡាញ់កូនខ្លួនយ៉ាងខ្លាំង ហើយមិនចង់អោយអ្នកណាប៉ះពាល់ធ្ងន់ៗ ឬ វាយធ្វើបាបនោះឡើយ។ ចាស ហើយខ្ញុំដឹងថា បងប្អូនស្រ្តីដែលជាអ្នកម្តាយសព្វថ្ងៃ ក៏អញ្ចឹងដែរមែនទេបង!

បូផា: ចាស ពិតមែនហើយអូន ហើយខ្ញុំដឹងថា ម្តាយគ្រប់រូប ស្រឡាញ់កូនខ្លាំងណាស់ ព្រោះអីម្តាយរបស់បង គាត់ស្រលាញ់កូនៗគាត់ខ្លាំងណាស់ ទោះបីជាគាត់ត្រូវលំបាកយ៉ាងណាក៏

ដោយ ក៏គាត់ខិតខំមើលថែរក្សាកូន រកម្ហូបអាហារដើម្បីអោយបានឆ្អែតគ្រប់ៗគ្នា ហើយបង
ស្រលាញ់ម្តាយណាស់។

ណារី៖ ចាស អរគុណបងប្អូនជាច្រើន ហើយមិនមែនតែបងប្អូនទេ ខ្ញុំក៏អញ្ជឹងដែរ។ អ្នកណាមិន
ស្រលាញ់ម្តាយខ្លួន បើសិនជាយើងមើលឃើញថា ម្តាយរបស់យើង គាត់តស៊ូគ្រប់បែបយ៉ាង
ទោះបីជាក្នុងស្ថានភាពបែបណាក៏ គាត់ខំពុះពារដែរ។ ចាស បងប្អូនស្រី ដូច្នេះសូមបើកនៅ
ក្នុងព្រះគម្ពីរ ១៣៦១រតាមរក្សត្រ ៣:១៦-២៧ ដែលខ្ញុំ និងបងប្អូននឹងអាចជូនបងប្អូនស្តាប់។ “
មានស្រ្តីពេស្យាពីរនាក់ ចូលមកគាល់ព្រះបាទសាឡម្មន។ ស្រ្តីម្នាក់ទូលថា« បពិត្រ
ព្រះករុណាជាអម្ចាស់! ខ្ញុំម្ចាស់ និងស្រ្តីម្នាក់នេះ រស់នៅក្នុងផ្ទះចាមួយគ្នា។ នៅពេលដែល
ស្រ្តីនេះស្លាប់នៅជាមួយ ខ្ញុំម្ចាស់សំរាលបានកូនមួយ។ បីថ្ងៃក្រោយខ្ញុំម្ចាស់សំរាលកូន នាង
នេះក៏សំរាលបានកូនមួយដែរ។ នៅក្នុងផ្ទះ គ្មានអ្នកផ្សេងទេ គឺមានតែខ្ញុំម្ចាស់ពីរនាក់ប៉ុណ្ណោះ។

បូជា៖ “យប់មួយ កូនរបស់ស្រ្តីនោះស្លាប់ ដោយនាងដេកសង្កត់លើ។ លុះដល់ពាក់កណ្តាល
អធ្រាត្រ ពេលខ្ញុំម្ចាស់កំពុងដេកលក់ នាងក៏ក្រោកឡើងចូលមកបីកូនខ្ញុំម្ចាស់ ដែលដេកនៅ
ជិតខ្ញុំម្ចាស់ យកទៅដាក់ដេកក្បែរនាង រួចនាងយកកូនរបស់នាងដែលស្លាប់នោះ មកដាក់
ជិតខ្ញុំម្ចាស់វិញ។ ព្រឹកឡើង កាលខ្ញុំម្ចាស់ភ្ញាក់ពីដំណេក ដើម្បីបំបៅកូនរបស់ខ្ញុំម្ចាស់ ឃើញថា
កូនស្លាប់បាត់ទៅហើយ។ លុះខ្ញុំម្ចាស់ពិនិត្យមើលយ៉ាងច្បាស់លាស់ ក៏ឃើញថា មិនមែនជា
កូនរបស់ខ្ញុំម្ចាស់ទេ»។ ពេលនោះស្រ្តីម្នាក់ទៀតស្រែកឡើងថា » មិនមែនទេ! កូននាងស្លាប់

ហើយ គឺកូនខ្ញុំទេដែលនៅរស់»។ ដូច្នោះ ស្ត្រីទាំងពីរនាក់ក៏ប្រកែកគ្នា នៅចំពោះព្រះភ័ក្ត្រស្តេច។

ព្រះរាជាមានរាជឪឡាវថា » ក្នុងចំណោមនាងទាំងពីរ មានម្នាក់ពោលថា : កូនដែលនៅរស់ជា
 កូនរបស់ខ្ញុំ ហើយកូនដែលស្លាប់ជាកូនរបស់នាង។ រីឯម្នាក់ទៀតពោលថា : មិនមែនទេ!
 កូនរបស់នាងស្លាប់ហើយ គឺកូនរបស់ខ្ញុំទេ ដែលនៅរស់!។

ណារី: «ព្រះរាជាបង្គាប់ថា » ចូរយកដាវមកអោយយើង»។ ពេលគេយកដាវមកដល់ ទ្រង់មាន
 រាជឪឡាវថា » ចូរកាប់កូននេះជាពីរចំណែក ហើយចែកមួយចំហៀងម្នាក់ៗអោយស្ត្រីទាំងពីរ
 ចុះ។» ស្ត្រីជាម្តាយរបស់កូនដែលនៅរស់ មានចិត្តអាណិតមេត្តាដល់កូនរបស់ខ្លួនយ៉ាងខ្លាំង
 ក៏ទូលព្រះរាជាថា » បពិត្រព្រះករុណាជាអម្ចាស់ ខ្ញុំម្ចាស់សូមអង្វរព្រះករុណាមេត្តាប្រទាន
 កូនដែលនៅរស់ អោយស្ត្រីនេះចុះ! សូមកុំសម្លាប់វាឡើយ»។ ចំណែកឯស្ត្រីម្នាក់ទៀតពោលថា »
 សូមកាប់កូននេះជាពីរទៅ! ធ្វើដូច្នោះ កូននេះនឹងមិនបានមកខ្ញុំ ឬ បានទៅនាងឡើយ»។ ចាស
 បងប្អូនស្ត្រី យ៉ាងម៉េចដែរ តើបងប្អូនមើលឃើញពីទឹកចិត្តម្តាយពិតប្រាកដហើយឬនៅ?

បូជា: ចាស ណារី បងសុំកាន់បន្តិច។ រឿងនេះ ពេលខ្ញុំស្តាប់ទៅ មានអារម្មណ៍ថា អស្ចារ្យមែន
 ទែន ព្រោះអីបានបង្ហាញពីទឹកចិត្តម្តាយបង្កើតដែលស្រលាញ់កូនប៉ុណ្ណា គឺធំធេងណាស់
 មែនទេ គាត់មិនសុខចិត្តអោយគេសំលាប់កូនឡើយ ព្រោះទំហំទឹកចិត្តដែលស្រលាញ់កូនរកអ្វី
 មកប្រៀបពុំបានទេ។

ណារី: ចាស ពិតជាត្រឹមត្រូវណាស់បង។ ចុះបងប្អូនស្រ្តីវិញ តើអ្នកស្រឡាញ់កូនរបស់អ្នកដូចជាអ្នកម្តាយដែលនៅក្នុងរឿងនេះអត់? តើអ្នកហ៊ានតស៊ូគ្រប់យ៉ាង ដើម្បីកូនរបស់អ្នកដែរឬទេ? ខ្ញុំសង្ឃឹមថា រឿងមួយនេះ នឹងធ្វើអោយបងប្អូនចាប់អារម្មណ៍ ហើយអោយអ្នកគិតពីទឹកចិត្តកន្លងមក ដែលអ្នកមានចំពោះកូន។

បូផា: ចាស ចំណែកឯព្រះជាម្ចាស់វិញ ទ្រង់ក៏មានព្រះហរទ័យបែបនេះដែរចំពោះបងប្អូន។ ទ្រង់ស្រឡាញ់បងប្អូនណាស់ ទ្រង់សុខចិត្តទទួលរងការឈឺចាប់គ្រប់បែបយ៉ាង ទ្រង់ហ៊ានប្រឈមមុខនឹងការគ្នុះគ្នុះជៀល ដោយព្រោះតែស្រឡាញ់យើងទាំងអស់គ្នា។ ចុងក្រោយបំផុត ទ្រង់ក៏ត្រូវមនុស្សវាយដំយ៉ាងវេទនា ហើយព្យួរលើឈើឆ្កាងទៀត។ នេះដោយព្រោះតែទ្រង់ស្រឡាញ់យើង ទ្រង់ចង់អោយយើងបានរួចចំណងពីអារក្សសាតាំង។

ណារី: បងប្អូនដឹងហើយថា អារក្សសាតាំង វាមិនចង់អោយយើងជឿលើព្រះដ៏ពិតនោះទេ វាចង់តែធ្វើបាបយើង និងចង់អោយយើងធ្លាក់ទៅក្នុងស្ថាននរកដូចជាវាដែរ ព្រោះយើងមិនមែនជាកូនដែលវាបានបង្កើតមកនោះទេ។ តែព្រះវិញ ទ្រង់បានបង្កើតយើងមកដោយព្រះអង្គផ្ទាល់។ យើងជាកូនរបស់ព្រះអង្គ ដូច្នោះហើយបានជាទ្រង់ឈឺចាប់ ពេលដែលទ្រង់ឃើញអារក្សសាតាំងចង់ធ្វើបាបយើង។

បូផា: បងប្អូនស្រ្តី ថ្ងៃនេះប្រសិនបើអ្នកកំពុងតែស្តាប់កម្មវិធីស្រ្តី ហើយអ្នកចង់ទទួលជឿលើទ្រង់ ហើយអ្នកក៏ចង់លន់ត្អូបាប ដែលអ្នកបានធ្វើខុសចំពោះទ្រង់ ឬកន្លងមកអ្នកមានចិត្តចង់

លក់កូន ដោយសារតែជីវភាពក្រីក្រ មិនសូវយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះកូន ដោយអោយកូន ធ្វើការហួសកម្លាំង មិនអោយកូនទៅសាលារៀន ហើយអ្នកមិនដឹងថា ការនេះជាកំហុស ថ្ងៃនេះសូមអ្នកបើកចិត្តទទួលយកព្រះអង្គសង្គ្រោះដាក់ជីវិតអ្នកចុះ ហើយចូលមករកព្រះ យេស៊ូ នោះទ្រង់នឹងលាងសំអាតអ្នកជាមិនខាន។ សូមបានអធិស្ឋានជាមួយខ្ញុំ “ ព្រះបិតាដែល គង់នៅស្ថានសួគ៌ដ៏ខ្ពស់បំផុត ព្រះអម្ចាស់អើយ កូនអរព្រះគុណព្រះអង្គសំរាប់មេរៀននៅថ្ងៃ នេះ ដែលកូនទាំងអស់គ្នាដឹងថា រាល់ពេលដែលកូនទាំងអស់គ្នាត្រូវការជំនួយ នៅរាល់ពេល ដែលកូនទាំងអស់គ្នាទាល់ រាល់ពេលដែលកូនទាំងអស់គ្នាជួបឧបសគ្គ ព្រះអង្គគឺជាព្រះដែល នៅរង់ចាំជួយយើងទាំងអស់គ្នា។ ព្រះអង្គដ៏ជាព្រះ តែងតែស្រលាញ់យើងខ្ញុំ ដូចជាយើងខ្ញុំបាន ស្រលាញ់ដល់កូនយើងខ្ញុំគ្រប់ៗគ្នា។ ព្រះអង្គដ៏ជាព្រះអើយ សូមព្រះអង្គទតមើល ពីបងប្អូន របស់កូនទាំងអស់គ្នានៅថ្ងៃនេះ សូមព្រះអង្គដ៏ជាព្រះបានចំរើនកម្លាំងដល់ពួកគាត់ ជួយដល់ ពួកគាត់ទាំងអស់គ្នា ហើយប្រសិនបើមានការណាមួយ ឬគំនិតអាក្រក់ណាមួយដែលបានកើត ឡើងដល់យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នា ដោយសារតែជីវភាព ដោយសារតែការផ្សេងៗ ដែលនាំអោយ ចិត្តយើងខ្ញុំមានចិត្តចង់លក់កូនៗរបស់យើងខ្ញុំ សូមព្រះអង្គបានបញ្ឈប់នេះ ហើយងាកមក អោយយើងខ្ញុំបានទុកចិត្តព្រះអង្គវិញ។ ព្រះអង្គជាម្ចាស់លើគ្រប់ទាំងអស់នៅផែនដីនេះ ព្រះ អង្គមានអំណាចអាចផ្គត់ផ្គង់កូនៗទាំងអស់គ្នានៅទីនេះ មានគ្រប់គ្រាន់ អោយកូនៗទាំងអស់ គ្នា និងអ្នកស្តាប់ទាំងអស់ មានល្មមដើម្បីអាចចិញ្ចឹមកូនជាទីស្រលាញ់របស់ពួកគាត់ ដើម្បី បញ្ឈប់គំនិតនៃការចង់តែដោះស្រាយបញ្ហាបានតែមួយរយៈ ដោយសារតែការលក់កូននេះ។

កូនអរគុណព្រះអង្គ កូនសូមថ្វាយគ្រប់ការទាំងអស់ ដែលកូនគ្រប់គ្នាមាននៅថ្ងៃនេះ នៅក្នុង
ព្រះហស្តរបស់ព្រះអម្ចាស់ ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ អាមែន!! ”

កំណប់មរតក

ណារី: ចាស បងប្អូនស្រី មេរៀនព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់យើងនៅថ្ងៃនេះ បានបញ្ចប់ហើយ។
ចាស ហើយនៅក្នុងនាទីកំណប់មរតករបស់យើងវិញ យើងនឹងលើកយកកំណាព្យមួយ ដើម្បី
ចែកជូនបងប្អូនស្តាប់ទាំងអស់គ្នា ដែលកំណាព្យរបស់យើងមានចំណងជើងថា “ **ទឹកចិត្តម្តាយ**”

១ គ្រប់ម្តាយទាំងអស់ក្នុងលោកយើងនេះ តែងតែត្រិះរិះនិងពិចារណា

ចំពោះកូនខ្លួនជាខ្លាំងយ៉ាងណា ព្រះទ័យស្នេហាមិនងាករថយ។

២ ពេលដឹងថាកូនមកទុមក្នុងផ្ទៃ ម្តាយរីករាយក្រែកអ្វីផ្ទឹមគ្មាន

ចង់ឃើញមុខណាស់តែមិនអាចបាន ព្រោះភ័ក្ត្រកល្យានមានពេលកំណត់។

៣ ម្តាយពរពោះកូនទាំងចិត្តអភ័យ មិនដឹងចរណៃសុខទុក្ខយ៉ាងណា

ម្តាយគេងម្តាយគិតក្នុងចិត្តសោកា កង្វល់ក្រៃណាព្រោះតែកូនស្លូន។

៤ ពេលថ្ងៃកំណត់កូនកើតមកដល់ ចិត្តម្តាយច្របល់ឈឺចាប់ប្រមាណ

តែរលាយបាត់ពេលឃើញកល្យាណ រកអ្វីប្រៀបគ្មានតំលៃកូនសួន។

៥ រឿងមួយដែលខ្ញុំនឹកស្ទើរចហូសចិត្ត លោភលន់ភ្លេចគិតមិនដឹងខុសត្រូវ

គឺម្តាយបង្កើតសាហាវយោឃៅ លក់កូនអោយទៅរស់នៅវេទនា។

៦ ខ្ញុំសង្ឃឹមថានៅក្នុងពេលនេះ អ្នកនឹងត្រិះរិះគិតពិចារណា

រត់មកឯព្រះលន់តូទោសា ទ្រង់ពិតស្នេហាអត់ទោសបាបអោយ។

ភ្លេង.....

ណារី: ចាស បងប្អូនស្រី កម្មវិធីស្រីក្នុងក្តីសង្ឃឹមបានដល់ពេលវេលា ដែលត្រូវគោរពលាដល់ បងប្អូនស្រីហើយ។ ចាស យើងទាំងពីរនាក់សង្ឃឹមថា ពីកម្មវិធីយើងនៅថ្ងៃនេះ នឹង បាន លើកទឹកចិត្តដល់បងប្អូនទាំងអស់គ្នា ហើយក៏សង្ឃឹមថា បងប្អូននឹងយកអ្វីដែលយើងខ្ញុំ បាន ជំរាបជូន នៅថ្ងៃនេះទៅពិចារណាផងដែរ។ ប្រសិនបើបងប្អូនមានចំងល់ បងប្អូនអាចទំនាក់ ទំនងមកកាន់តាមរយៈទូរសព្ទលេខ ០៩២ ៦០ ៦០ ៥១ និង ០៨៨ ៤៥៦ ៤៤ ៥៥។

បូជា: កម្មវិធីស្រីក្នុងក្តីសង្ឃឹម ផលិតដោយអង្គការគ្រេសន៍វើលកម្ពុជា។ កម្មវិធីស្រីក្នុងក្តី សង្ឃឹម សូមលំអោនកាយជំរាបលា ប្រិយមិត្តអ្នកស្តាប់ត្រឹមប៉ុណ្ណោះសិន។ សន្យាថានឹងវិល មកជួបគ្នាម្តងទៀត នៅសប្តាហ៍ក្រោយ តាមពេលវេលាដដែល ម៉ោងដដែល។ សូមព្រះ ប្រទានពរ!!